
 بهزاد نبوی در آستانه بازگشت به 
جبهه اصلاحات است

تخیل اصولگرایانه
 واهمه اصولگرایان از چریک پیر!

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: به رغم اینکه می دانند 
اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دارای کاندیدا نیستند اما از 
بزرگان و تاثیرگذاران این جریان واهمه دارند. هر روز اخباری 
منتشر می کنند و تصور این را دارند که ادعاهای آنها برای 
جامعه باورپذیر است. ادعای آخر آنها درباره بهزاد نبوی از 
بزرگان و معتمدان اصلاحات است. سایت های دلواپس دیروز 
مدعی شدند: »روزی که بهزاد نبوی از جبهه اصلاحات عصای 
زنان بیرون آمد و درها به روی او بسته شد، یکی از نمایندگان 
سابق مجلس ششم نوشت که بی مرام ها چریک پیر را حذف 
کردند. حالا کمتر از ۵ ماه از آن شب، بار دیگر بهزاد نبوی به 
گود سیاست بازگشته است. برخی اخبار از مذاکره تعدادی 
از اعضای جبهه اصلاحات با بهزاد نبوی برای فعال کردن 
یک کارگروه ویژه در این جبهه حکایت دارد. طی هفته های 
اخیر عدم حضور افرادی همچون حسین مرعشی از حزب 
کارگزاران سازندگی و الیاس حضرتی از حزب اعتماد ملی در 
جلسات جبهه اصلاحات منجر به عیان شدن شکاف در این 
جبهه شده است. آنها تاکید دارند رمز موفقیت اصلاح طلبان 
رسیدن به یک ایده و یک راهبرد و بروزدادن صدای واحد از 
جبهه اصلاحات است. سران جبهه اصلاحات با بیان اینکه در 
شرایط کنونی شکاف در اصلاحات به صلاح نیست، از بهزاد 
نبوی خواسته اند تا به منظور ایجاد همدلی در میان طیف های 
مختلف جریان اصلاحات یک کارگروه ایجاد کند تا شاید 
بتوان با ریش سفیدی شرایط حضور دوباره انشعابی هایی 
چون حزب کارگزاران را در جبهه اصلاحات فراهم آورند. 
گفته می شود سران جبهه اصلاحات بر این باورند در صورت 
شکل گیری این کارگروه زمینه هایی برای بحث جدی برای 
رسیدن به ایده عدم مشارکت در این جبهه تقویت خواهد 
شد. پیش از این اعضای جبهه اصلاحات ایران در جلسه ای 
در تیرماه امسال »آذر منصوری« دبیر کل غیرقانونی حزب 
اتحاد ملت را به عنوان رئیس جدید جبهه اصلاحات ایران 
انتخاب کردند. در آن زمان این انتخاب به معنای آن بود 
که اصلاح طلبان تمایل دارند با عبور از صندوق به گفته 
خود، جامعه محور شوند تا خود را بازسازی کنند. البته عبور 
اصلاح طلبان از کادر رهبری و رجوع دوباره به آن ها در این 
تشکیلات سیاسی یک سنت است. اما چرا اصلاح طلبان در 
آستانه برگزاری انتخابات دوباره سراغ از بهزاد نبوی گرفته اند؟ 
پاسخ به این سوال سخت نیست! اصلاح طلبان نمی خواهند با 
قطار بدون ترمز رادیکال ها به قعر جهنم بروند؛ از این رو تلاش 
دارند با پیاده کردن تندروها در یک مسیر معقول تر به فعالیت 
خود ادامه دهند. از نگاه اصلاح طلبان نهادی، گروه هایی 
چون حزب اتحاد ملت و گروهک نهضت آزادی در جبهه 
اصلاحات شورش کرده و با حذف افرادی چون بهزاد نبوی 
شورش کرده اند، حالا زمان آن است که با سرکوب این شورش 

سیاسی دوباره مناصب غصب شده آزاد شوند.«
در حالی ادعای بازگشت نبوی به جبهه اصلاحات از سوی 
دلواپسان اصولگرا مطرح می شود که سایت خبرگزاری 
»فارس« چند روز پیش نوشت: »برکناری بهزاد نبوی 
اصلاح طلبان را سردرگم کرد.« اکنون مشخص نیست باید 

دم خروس را باور کرد یا قسم حضرت عباس!

   نبوی قصد بازگشت ندارد
اسفند سال گذشته بود که بهزاد نبوی رئیس وقت جبهه 
اصلاحات گفت: »مدت دو ساله من در ریاست جبهه اصلاحات 
به پایان رسید و دیگر سمتی در جبهه ندارم.« وی در پاسخ به 
اینکه آیا تمایل به ادامه همکاری در جبهه اصلاحات را دارد، 
گفت: »به دلیل مشکلات جسمی و همچنین بالابودن سن 
دیگر امکان حضور در جبهه را ندارم.« باردیگر در 23 خرداد 
سال جاری بود که بهزاد نبوی اظهارداشت که برای ریاست 
جبهه اصلاحات که دوره جدید آن به زودی آغاز می شود، اعلام 

کرده که آمادگی پذیرش این مسئولیت را ندارد.

آرمان ملی-  حمید شجاعی: ماجرای 
فساد 3 میلیارد و ۵00 میلیون دلاری در 
واردات صنایع چای که به شرکت چای »دبش« 
منتسب شده است طی هفته گذشته بارها در 
رسانه ها مورد بحث و بررسی قرار گرفته و 
مقامات مسئول نیز در خصوص آن به تبیین 
و شفاف سازی پرداخته اند که به طور کلی 
این فساد از چه سالی و در کجا پدید آمد و 
چه کسانی در این فساد دخیل بوده اند. چه 
اینکه در این مسیر به گفته مقامات دولتی 
چیزی حدود 60 نفر از مدیران عزل و برکنار 
شده اند. فسادی که ابتدا از سوی سازمان 
بازرسی کل کشور اعلام شد و سپس بازرسی 
ریاست جمهوری، معاون اول رئیس جمهور 
و وزارت اطلاعات به آن ورود کرده و دستور 
پیگیری موضوع را دادند. اما نکته ای که در 
این بین جالب توجه بوده و صرفا دولتی ها 
درصددند که با بیان آن دولت خود را نسبت 
به این فساد صورت گرفته مبرا کنند این است 
که تمامی تقصیر در این فساد را به گردن 
دولت دوازدهم حسن روحانی انداخته اند و 
اساسا با عنایت به این نکته که نقطه آغاز این 
فساد از سال 98 بوده و در آن زمان نیز دولت 
روحانی روی کار بوده است، لذا تمام  اتهامات 
متوجه روحانی و دولتش  است که چرا در آن 
دولت با این فساد مقابله نشده و ترک فعل 
صورت گرفته تا به عبارتی هم توپ را به زمین 
دولت قبل بیندازند و هم از طرفی خود را از 
ترکش های این فساد بزرگ در امان و مصون 
بمانند. در حالی که واقعیت امر بر آن است 
که بخش عمده این فساد در دولت سیزدهم 
سیدابراهیم رئیسی در همان دو سال نخست 
1400 و 1401 انجام شده است. این گفته 
نه تحلیلی رسانه ای که بر مبنای اظهاراتی 
است که رئیس محترم قوه قضائیه در جمع 
دانشجویان اردبیلی به مناسبت روز دانشجو 
بیان شده است. حجت الاسلام محسنی اژه ای 
می گوید: »مشخص شد که این گروه »دبش« 
بد تخلف کرده و افرادی هم که تخلف کردند 
تخلف شان از سال 98  شروع شده و ادامه پیدا 
کرده تا اواخر سال 1401. بر اساس گزارشات 
می گویم که سالی صد هزار تن مصرف چای 
کشور است حدود 30 هزار تن  تولید داخلی 
داریم و حدود 70 هزار تن آن باید از خارج 

بیاید. شرکت دبش در سال 98 دو میلیون و 
خرده ای دلار یا معادل دلار گرفته است. در 
سال99  گروه دبش بیست و خرده ای میلیون 
دلار گرفته و اشکال از اینجا شروع می شود 
که در سال 1400 تقریبا نزدیک 60 درصد 
از ارزی که برای واردات چای اختصاص داده 
شده بود فقط به این گروه داده شده است. در 
سال 1401 نیز بیش از 70 درصد از ارزی که 
باید به کل شرکت های وارد کننده می دادند 
فقط به این گروه داده شده که سر جمع از 98 
، 99، 1400 و 1401 از اصل فقط به یک گروه 
اختصاص پیدا کرده است که حتما خلاف است. 
الان هم دولت، معاون اول، بازرسی ویژه، وزارت 
اطلاعات و بازرسی کل کشور دنبال  کارند. 
دولت گفت که ما گزارش را به قوه قضائیه 
دادیم و قوه قضائیه نیز برخورد می کند. اما 
این را هم اضافه کنم اینکه گفتند افراد 60  نفر 
کمتر یا بیشتر متخلف بودند برکنار شدند هنوز 
به قوه قضائیه معرفی نشدند.« لذا بنا به آنچه 
رئیس دستگاه قضا بیان می کند بخش مهمی از 
فساد در دولت فعلی رقم خورده است که به  نظر 
می رسد با وجود شعار مبنایی رئیس جمهور 
یعنی مبارزه با فساد این موضوع را پیگیری 
کرده و به سرانجام خواهد رساند. اما بهتر است 
به جای انداختن توپ  به زمین سایر دولت ها به 
سرعت عوامل و باعث و بانیان این فساد برخورد 

کرده و مهم تر از آن این سرمایه از دست رفته را 
به خزانه دولت بازگردانند. 

    برائت یا فرار به جلو؟
از ابتدای رسانه ای شدن ماجرای فساد در 
واردات چای دولت رئیسی تلاش کرد که این 
فساد را به دولت قبل مرتبط کند هر یک از 
مسئولان دولتی طی اظهارنظری دولت قبل 
را منکوب و دولت فعلی را فرشته نجات و 
کاشف این فساد دانستند. هر چند که برخی 
آن را عادی سازی کرده و از رسانه ای کردن آن 
نیز انتقاد کرده است. چنانکه خاندوزی وزیر 
اقتصاد در روز دانشجو در دانشگاه فردوسی 
مشهد با بیان اینکه پرونده فساد چای فقط 
یک کمپین رسانه ای است، گفت: این پرونده 
موضوع جدیدی به شمار نمی رفت که پیش 
چشم مردم به رخ کشیده شود و موضوع حاضر 
فقط یک کمپین رسانه ای وسیع است. پیش 
از این موارد مربوط به فساد چای شناسایی 
شده و برکناری ها صورت گرفته بود و پرونده 
هم به دادگاه رفته است، اما تبدیل به یک 
کمپین رسانه ای وسیع نشده بود. در عین 
حال حسینی، معاون پارلمانی دولت نیز با 
تاختن به دولت قبل با اشاره به اینکه در دولت 
قبل داشتیم که برخی مدیران در پشت میز 
دستگیر شدند، اظهار کرده: »در همین دوره 

داریم  که خود دولت برخورد می کند و نمونه آن 
را در ماجرای چای دبش دیدیم که خود دولت 
متوجه شد و پرونده را تکمیل و تحویل دستگاه 
قضا داد.« مشخص نیست که دولتمردان 
رئیسی چرا قصد دارند به جای پرداختن به 
اصل موضوع و حل و فصل آن برای سفیدکردن 
خود، دولت روحانی را تخریب و سیاه کنند. 
کاری که به نظر می رسد  نوعی فرار به جلو 
برای برائت دولتی ها از این فساد است. محمد 
مهاجری، فعال سیاسی اصولگرا می گوید: 
»واقعیت این است که اگر متهم اصلی این 
پرونده دولت قبل می بود، تیم رسانه ای دولت 
تاب مستوری نداشتند و بار ها آن را پیراهن 
عثمان می کردند؛ و اگر الان تلاش می کنند 
آن را به گردن پیشینیان بیندازند فرار به جلو 
می کنند. تا اینجا دولت یک گل، آن هم از نقطه 
پنالتی خورده است. شاید لازم باشد سرمربی 
بازیکنانی را که زیاد فول می کنند از زمین 
بیرون بکشد در غیر این صورت نوبت داور )قوه 
قضاییه( است که به تعداد لازم و کافی کارت 

قرمز به مقصران و قاصران نشان دهد.«

    تا کی می خواهید دولت قبل را نبش 
قبر کنید؟

 یک نماینده سابق مجلس با اشاره به 
افشاشدن فسادهای بزرگ در کشور اظهار 
داشت: سوال این است شرکتی که محکوم بوده 
چرا امسال مجوز تامین مالی به آنها داده اند؟ 
این دولت چه زمانی می خواهد مسئولیتش 
را قبول کند؟ تا کی باید بشنویم که دولت قبل 
را نبش قبر می کند؟ مگر نگفتند می خواهند 
فساد را ریشه کنند؟ غلامعلی جعفرزاده 
ایمن آبادی گفت:  اگر فسادی که در نهاده های 
کشاورزی رخ داده بود را گردن می گرفتند و 
عذرخواهی می کردند، فساد دوم در وزارت 
کشاورزی رخ نمی داد. من به شما قول می دهم 
اگر بخواهند بازهم لاپوشانی کنند شرایط 
به مراتب بدتر خواهد شد. رئیس فراکسیون 
مستقلین مجلس دهم بیان کرد: اصلا مگر 
ما نیاز به واردات چای با این حجم هستیم؟ 
انبارهای گیلان پر از چای است، بعد چای وارد 
کرده اید آن هم چای کنیا که به جای کیلویی 2 
دلار کیلویی 14 دلار به شما غالب کنند؟ این 

اتفاقات مردم را عصبانی کرده است. 
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محمد مخبر:
ایران مصمم به همکاری  گسترده با سوریه است

معاون اول رئیس جمهور صبح دیروز در دیدار حسین 
عرنوس نخست وزیر سوریه اظهار داشت: دولت و ملت ایران 
نگاه ویژه ای نسبت به سوریه دارند و آرامش،  استقلال،  موفقیت 
و رفاه مردم سوریه را از اولویت های خود می دانند. محمد 
مخبر با اشاره به حوادث و جنایاتی که این روزها توسط رژیم 
صهیونیستی در غزه اتفاق می افتد، تصریح کرد: این روزها دنیا 
شاهد اتفاقاتی کم نظیر در تاریخ است و جنایاتی که در غزه 
علیه زنان و کودکان این کشور رخ می دهد در حقیقت جنایت 
علیه بشریت،  نسل کشی و جنایت جنگی به شمار می رود که 
همگی از موارد اقدامات مجرمانه هستند اما متاسفانه مجامع 
بین المللی هیچ عکس العمل مناسبی در برابر این جنایات 
از خود نشان نمی دهند. بیشترین عصبانیت آمریکا و رژیم 
صهیونیستی به دلیل شکسته شدن هیمنه آنها در عملیات 
طوفان الاقصی است چرا که تصورات نادرستی از قدرت خود 
داشتند و این تصور را نیز به همه دنیا القا کرده بودند. وی با 
بیان این که »خوشبختانه رژیم صهیونیستی و آمریکا برخلاف 
تصورشان نتوانستند به اهداف خود در غزه برسند«، افزود: به 
لطف الهی محور مقاومت امروز به درختی تناور و قوی تبدیل 
شده که دشمنان در برابر آن ناتوان هستند. همانگونه که گروه 
تروریستی داعش به عنوان لشکر نیابتی آمریکا با مقاومت 
جانانه دولت و ملت سوریه نتوانست به اهداف خود دست پیدا 
کند، هم اکنون نیز رژیم صهیونیستی با مقاومت سرسختانه 
مردم غزه نخواهد توانست بر منطقه مسلط شود. معاون اول 
رئیس جمهور تصریح کرد: امروز دشمنان در برابر مقاومت 
دولت و ملت سوریه مایوس شده و بخشی از آنها از این کشور 
خارج شدند که امیدواریم شاهد خروج کامل آنها از سوریه و 
منطقه باشیم. نخست وزیر سوریه نیز در این دیدار روابط دو 
کشور را عمیق،  ریشه دار،  تاریخی و راهبردی توصیف کرد و 
گفت: دولت و ملت سوریه حمایت ها و مواضع شرافتمندانه 

دولت و ملت ایران را فراموش نخواهند کرد. 

خبـــــر

گــــزارش

»آرمان ملی« مواجهه دولتمردان دولت سیزدهم با فساد چای را بررسی می کند؛

فرار به جلو با انداختن توپ در زمین دولت روحانی 
   غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی:  تا کی می خواهید دولت قبل را نبش قبر کنید؟

آرمان ملی – مطهره شفیعی: رئیس سازمان صداوسیما 
چندی قبل اظهار کرد: »نتیجه انتخابات مجلس برای این 
سازمان اهمیت ندارد بلکه میزان مشارکت مردم مهم است.« 
یکی از مولفه های پرشورشدن انتخابات رضایت مردم از آنچه 
است که در نهادهای مختلف می گذرد مانند صداوسیما! به عبارتی 
بازهم در ماه های نزدیک به انتخابات، سیاست های برخی نهادها 
مثل صداوسیما تعدیل شد. ظاهرا ممنوع التصویرها به تدریج به 

صداوسیما دعوت می شوند!
 

    بازگشت ممنوع الکارهای صداوسیما
محمدرضا گلزار از چهر ه های ممنوع الکار در صداوسیما بود 
اما ظاهرا برای او فرش قرمز پهن شده و از حضورش در جام جم 
استقبال شده است. چندی پیش اعلام شد »پانتولیگ« با 
اجرای محمدرضا گلزار در حال تولید است و حالا خبرها 
حاکی از رسیدن احتمالی این برنامه به آنتن زمستان شبکه 
3 سیماست. طبق اخبار منتشر شده محمدرضا گلزار، بازیگر 
سینما و تلویزیون با مسابقه ای با عنوان »پانتولیگ« به شبکه 
سه می آید. پیش از آن هم معاون سیما ضمن اعلام بازگشت 
فرزاد حسنی به تلویزیون تاکید کرد که سازمان صداوسیما 
از هیچ برندی صرف نظر نمی کند و در حال مذاکره با همه 
آنهاست. کمی به قبل تر بازگردیم در یک بازه زمانی، تعداد 
زیادی از هنرمندان تلویزیون که مخاطب زیادی داشتند، به 
هر دلیلی، کنار گذاشته شدند یا خودشان کنار رفتند. اما 
اکنون مقطع انتخابات است و تلویزیون متوجه این موضوع 
شده که فقط در حال برنامه سازی برای 10 درصد مخاطب 
خاص است. به همین خاطر است که چند وقتی است دائما 
از بازگشت برخی هنرمندان چهره مثل رضا رشیدپور، گلزار، 
ایرج طهماسب و… به تلویزیون سخن می گوید. اخباری 
مبنی بر تقاضای جدی صداوسیما از سعید آقاخانی به گوش 
می رسد که از این کارگردان خواسته شده تا فصل جدید 

»نون.خ«را آماده کند تا در نوروز 1403 روی آنتن شبکه 
یک سیما برود. 

   پذیرش تغییر سیاست برای آقای رئیس سخت است 
پیمان جبلی اما نمی خواهد به راحتی به این تغییر سیاست 
که احتمالا انتخاباتی است، اعتراف کند و از پاسخ به سوالاتی 
در این رابطه طفره می رود چنانکه 17 آذر در پاسخ به این سوال 
که آیا بازگشت محمدرضا گلزار به تلویزیون براساس همین 
ویژگی ها بوده یا خیر، گفت: »اظهارنظر دقیق تر درباره اشخاص 
و برنامه ها توسط همکاران ما در سیما انجام می شود.« او توان 
دفاع از سلیریتی ها را ندارد و از سویی نمی تواند در برابر آنها 
موضع بگیرد و همواره در لفافه سخن می گوید؛ مانند روز دانشجو 
که گفت: »وقتی ما عزم مان را جزم کردیم که بنای تلویزیون بر 
سلبریتی محوری نباشد، باید همه جوانبش را بپذیریم و سلبریتی 
سالم پروری را تقویت کنیم.« و دیروز در پاسخ به سوال دیگری 
مبنی بر اینکه منظورش از سلبریتی سالم در سخنانش در روز 
دانشجو چه بوده است، تصریح کرد: »اگر در چند جمله بخواهم 
بگویم چهره ها باید در خدمت مردم، کشور، ارزش ها، اعتقادات 
و فرهنگ اصیل ایرانی باشند. ما دست همه چهره هایی را که در 
این زمینه حاضر هستند با رسانه ملی همکاری کنند به گرمی 
می فشاریم. درهای صداوسیما همیشه به روی آنها باز است و 
امیدواریم چهره ها هم در را به روی خود نبندند، در را به روی 
خود باز کنند و از ظرفیت رسانه ملی به خوبی استفاده کنند.« 
انتخابات 1400 تجربه خوبی برای صداوسیما نبود. پخش گاندو 
در مقطع نزدیک به انتخابات سبب رویگردانی  بخشی از جامعه از 
صداوسیما شد. در سال 98 هم این رویه به نوعی دیگر تکرار شد 

که شاهد حضور  کم رونق مردم در انتخابات بودیم. 

   افت ۱۴ درصدی اعتماد مردم به صداوسیما
چندی پیش رئیس جهاد دانشگاهی در گزارش نتایج 

موج اول پیمایش مرکز افکارسنجی دانشجویان ایران 
نتخابات مجلس شورای اسلامی  از دوازدهمین دوره ا
می گوید: »37.9 درصد مردم گفته اند اخبار را بیشتر از 
طریق صداوسیما دنبال می کنند.« این در حالی است  که 
نظرسنجی مشابه در سال 1396 نشان پیگیری اخبار از طریق 
صداوسیما ۵1 درصد بوده است. ایسپا )مرکز افکارسنجی 
دانشجویان ایران( در سال 1396 و در آستانه انتخابات 
دوازدهمین دوره ریاست جمهوری، یک نظرسنجی با حجم 
نمونه 1000 نفر در شهر تهران برگزار کرد. در آن پیمایش 
به اعتماد مردم به منابع رسانه ای پرداخته شد که در بین 
رسانه ها، صداوسیما با ۵1.۵ درصد در صدر اعتماد مردم 
تهران قرار گرفت. 13 درصد مردم به شبکه های ماهواره ای 
و 12 درصد به شبکه های اجتماعی بیش ترین اعتماد را 
ند. اینکه در حال  حاضر 31 درصد مردم ترجیح  داشته ا
می دهند اخبار را از شبکه های اجتماعی دنبال کنند، نشان از 
این دارد که اعتماد به شبکه های اجتماعی افزایش یافته است 
و احتمالا در آینده ای نزدیک، صداوسیما مرجعیت رسانه ای 
را کاملا به شبکه های اجتماعی واگذار خواهد کرد. کاهش 
سهم شبکه های ماهواره ای از پیگیری اخبار نیز در نوع خود 
جالب  توجه است. یکبار هم در مردادماه موضوع بازگشت 
گلزار به صداوسیما مطرح شد که در آن مقطع معاون سیما 
در پاسخ به سوالی درباره بازگشت محمدرضا گلزار و رضا 
رشیدپور به تلویزیون گفت: »هنوز چیزی درباره بازگشت 
چند بازیگر قطعی نشده است؛ نمی توانیم در همکاری 
چهره ها با صداوسیما همه را با یک چوب بزنیم.« برمهانی 
در عین حال تصریح کرد: »جامعه انقلابی که نگران هستند 
بدانند که صداوسیما خلاف مصلحت های کشور حرکت 
نمی کند. کسی که خیانت کرده باشد را قرار نیست وارد فضای 
صداوسیما کنیم. چون صداوسیما سکویی است که مردم به 

آن اطمینان دارند.«

دعوت از گلزار، فرزاد حسنی و... انتخاباتی است؟

بازگشتاخراجیهابهجامجم
      سلبریتی ستیزی بنا به مصلحت فراموش می شود؟

شهردار اسبق اردبیل علیه »محصولی«

احمدی نژاد اسپانسر جبهه 
پایداری و محصولی است

منصور  پیش  چندی  ملی:  آرمان 
حقیقت پور استاندار اسبق اردبیل، درباره 
برخی اظهارات مبنی بر موتور محرکه ای به نام 
ثروت محصولی در جبهه پایداری گفت: »ثروت 
محصولی در جبهه پایداری موثر است، اما همه 
چیز نیست. آنچه باعث شکل گیری جبهه 
پایداری است، اولا سرمایه و ثروت محصولی 
نیست، بلکه مدار فکری و زاویه تفکری است 
که این ها به اسم انقلابی گری گرفته اند.« او با 
اشاره به پرونده سوآپ نفت، مدعی شده بود: 
»وقتی استاندار اردبیل بودم و محصولی وزیر 
کشور، او به من خیلی فشار می آورد که این 
پرونده را جمع کنم؛ به موقع خواهم گفت چه 
کسانی در این پرونده بودند. محصولی آدمی 
بود که خالص سازی را در ارومیه راه انداخت و 
باعث انزوای شهیدان بزرگ ما مهدی و حمید 
باکری شد. وقتی ایشان به تهران آمد، به دلایلی 
که دلایل آن را نیز به موقع خواهم گفت در یک 
خانه 70 متری در سلسبیل مستاجر می شود. 
پس از این دوره، سوآپ یک رانت خیلی بزرگی 
بود که باعث ثروتمند شدن محصولی شد.« این 
اظهارات سبب واکنش شدید جبهه پایداری و 

شکایت از حقیقت پور شد. 

   ادعاهای شهردار اسبق اردبیل علیه 
محصولی

نیز  اردبیل  اسبق  شهردار  روزگذشته 
کرد.  مطرح  محصولی  درباره  ادعاهایی 
اقبال عباسی، شهردار اسبق اردبیل گفت: 
»زمانی که احمدی نژاد در اردبیل استاندار بود، 
بنده شهردار بودم، شهرداران هم سهامدار 
سازمان همیاری هستند، بنده قبل از حضور 
احمدی نژاد و در زمان عبدالعلی زاده شهردار 
بودم و تا انتهای استانداری احمدی نژاد کماکان 
شهردار بودم.« وی افزود: »روزی به طرف 
بیله سوار که سمت جمهوری آذربایجان است، 
رفتم، آنجا کاملا متوجه ماجرای سوآپ نفتی 
آذربایجان شدم. بعد از استقلال جمهوری 
آذربایجان، بخشی از خاک آن تحت عنوان 
نخجوان از آذربایجان جدا شد و مسیر آن قطع 
شد، در نتیجه آنها مجبور بودند که نیاز خود 
به سوخت و کالا را از این طریق تأمین کنند 
که کالای موردنظر را از بیله سوار وارد کنند، 
حدود 80 کیلومتر طی مسیر کنند و در نهایت 
از جلفا وارد نخجوان کنند، آن زمان مرحوم 
هاشمی رفسنجانی اجازه این اقدام را داده 
بود که به صورت رایگان تردد کنند و کالا و 
سوخت به مردم نخجوان برسد اما بعد از اینکه 
احمدی نژاد استاندار شد و سازمان همیاری ها 
و شهرداری های استان مستقل شد، اینها با 
دولت آذربایجان توافق کردند که سوخت در 
دشت مغان توزیع شود به جای آن به همان 
مقدار در جلفا به نخجوانی ها سوخت بدهند و 
حدود 10 درصد سوخت را تحت عنوان کرایه 
سوخت بردارند به این معنی که اگر 100 لیتر 
سوخت در دشت مغان تحویل می گیرند 90 
لیتر در جلفا تحویل بدهند.« عباسی گفت: 
»مدتی به همین ترتیب گذشت اما به دلیل 
اینکه کیفیت سوخت آنها پایین بود، دیگر 
سوختی برای توزیع در دشت مغان تحویل 
نگرفتند به این معنی که به جای اینکه سوخت 
را از آذربایجان وارد کنند، همانجا سوخت را 
می فروختند، به همان مقدار با 10 درصد کمتر 
سوخت از پالایشگاه تبریز می آوردند. از اینجا 
به بعد روابط مشکوک شروع می شود. سازمان 
همیاری باید با شرکتی تحت عنوان شرکت 
حمل و نقل طرف قرارداد می شد که آنها برای 
حمل سوخت از پالایشگاه تبریز تا نخجوان 
که حدود 100 کیلومتر است، کامیون تهیه 
می کردند. لذا سازمان همیاری با شرکتی 
قرارداد بست که می گفتند محصولی مالک 

اصلی شرکت است.«

    احمدی نژاد چه نقشی داشت؟
شهردار اسبق اردبیل تصریح کرد:»نکته 
دیگر این است که سازمان همیاری را تشکیل 
دادند، شهرداری ها را سهامدار کردند و قرار 
شد درآمد در شهرداری های عضو سازمان 
خرج شود که شهر خود را آباد کنند اما بابت 
این سوآپ نفتی هیچ پولی به شهرداری ها واریز 
نشد، بلکه سهم سازمان همیاری شهرداری ها از 
سوآپ نفتی، توسط احمدی نژاد برای پروژه های 
خاصی در استان اردبیل مصرف شد که بیشتر 
اهداف سیاسی تعقیب می کرده است. البته 
شرکت »محصولی« پول حاصله از سوآپ نفتی 
را برداشته اما با این وجود پول کلانی هم برای 
سازمان همیاری های شهرداری باقی مانده 
است که سازمان مذکور هم پول را در راستای 
سیاسی و با هدف رأی آوردن کاندیدای موردنظر 
احمدی نژاد خرج کرده است. لذا پول حاصله از 
سوآپ نفتی میان اهداف سیاسی احمدی نژاد و 
شخص محصولی تقسیم شد. لذا محصولی از این 
طریق کسب درآمد کرد اما احمدی نژاد این پول 
را دو ماه مانده به انتخابات در راستای اهداف 
سیاسی خود از جمله کلنگ زنی برای خط لوله 
خلخال استفاده کرد، در صورتی که این پول 
باید در سازمان همیاری ها و برای شهرداری ها 
استفاده می شد نه برای گازرسانی که وظیفه 
دولت و وزارت نفت است، منتها به دلیل اینکه 
پول دست احمدی نژاد بوده او خلاف قانون 
دستور داده است. احمدی نژاد اسپانسر جبهه 

پایداری و محصولی است.«

خالصسازی
نهممکناست؛

نهمفید

تا جامعه  باعث شده  عملکرد جریان خالص ساز 
و جریان های سیاسی نقدهای تندی را به آن و نوع 
رویکردهاشان وارد کنند چنانکه یک فعال سیاسی 
اصلاح طلب  در خصوص آخر کار یکدست سازی بیان کرد: 
این فرآیند انتهایی ندارد. یعنی مجریان یکدست سازی 
بعد از اینکه یک مرحله از این پروژه انجام شد با  افراد 
جدیدی در داخل حاکمیت مواجه خواهند شد که ممکن 
است مختصات شان فرق کند. علی باقری گفت: به نظر 
من انتهایی وجود ندارد. انتهای مناسب این است که 
دست اندرکاران پروژه یکدست سازی دست از این 

پروژه بردارند. 

استفادهاز
اهرمنفتدر
بحرانغزه

موضع بی تفاوت کشورهای عربی در خصوص جنگ غزه باعث 
شده تا انتقادات بسیاری به رویکرد آنها وارد شود. در همین راستا 
یک فعال سیاسی اظهار داشت: کاری که الان می شود انجام 
داد که مؤثر باشد و کار سختی هم نیست، این است که حداقل 
کشورهای نفت خیز یا کشورهای عربی از اهرم نفت، ثروت و فضای 
سرمایه گذاری که در کشورهایشان برای شرکت ها، سرمایه گذاران 
و کشورهای غربی فراهم کردند، استفاده کنند و بگویند ما 
رابطه مان را تغییر می دهیم یا قطع می کنیم و از این اهرم استفاده 
کنند. علی محمد نمازی گفت: اگر به شکل جدی وارد این موضوع 
شوند و از این اهرم استفاده کنند، قطعا آمریکا هم با فلسطینی ها 

همراهی خواهد کرد.


